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JUDEŢUL ARGEŞ 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BUGHEA DE JOS 

 

PROCES-VERBAL 

 

       Încheiat astăzi 09.02.2022 la sediul Consiliului Local Bughea de Jos, cu prilejul ținerii ședinței ordinare 

       Ședința începe la ora 1700, participă 13 consilieri din 13 funcții ocupate,  

       La ședința participă dl. Ion Dorel Tănăsescu - primarul comunei Bughea de Jos, dna Bianca State-

Golumbeanu – secretarul general al comunei Bughea de Jos, dna contabil Alina Cîndea, salariații Primăriei 

Bughea de Jos și presa locală 

       Ședința este legal constituită, aceasta a fost legal convocată de primarul comunei Bughea de Jos prin 

dispoziția nr. 39/02.02.2022  

        Președintele de ședință este ales dl Enache Victor Mihai care ia loc la presidiu și prezintă proiectele de 

pe ordinea de zi. 

1. Aprobarea procesului verbal de la ședinței anterioare 

2. PHCL nr. 08/17.01.2022 privind aprobarea  bugetului inițial al comunei  comunei Bughea de Jos, 

pentru anul 2022.                                Inițiator : Primarul comunei Bughea de Jos 

           

3. PHCL nr. 09/31.01.2022 privind aprobarea concesionării prin licitație publică a patru trupuri de 

pășune aparținând domeniului public al comunei Bughea de Jos, punctul Ureanca. 
Inițiator : Primarul comunei Bughea de Jos 

4. PHCL nr. 10/31.01.2022 privind aprobarea planului de achiziții publice al comunei Bughea de Jos, 

pentru anul 2022                 Inițiator : Primarul comunei Bughea de Jos 

5. PHCL nr. 11/31.01.2022 privind aprobarea Planului anual de acţiune de interes local pentru 

repartizarea orelor de muncă în cazul persoanelor care prestează acţiuni sau lucrări de interes local 

pe baza Legii nr. 416/2001 privind venitul minim garantat, cu modificările şi completările 

ulterioare, pentru anul 2022     Inițiator : Primarul comunei Bughea de Jos 

6. Alte probleme supuse atenției Consiliului Local 

Înainte de aprobarea ordinei de zi dl primar propune suplimentarea acesteia cu două proiect de hotărâre: 

1. PHCL nr.12 privind actualizarea cererii de finantare și a devizului general estimativ, aferente obiectivului 

“Înființare canalizare și stație de epurare a apelor uzate în comuna Bughea de Jos, județul Argeș”, în vederea 

finanțării prin Programul Național de Investitii „Anghel Saligny” –  Inițiator:  Ion Dorel Tănăsescu – primar; și 

2. PHCL nr.13 privind actualizarea cererii de finantare și a devizului general, aferente obiectivului de 

investiție “Asfaltare drumuri locale în comuna Bughea de Jos, județul Argeș”, în vederea finanțării  prin 

Programul Național de Investitii „Anghel Saligny” –  Inițiator:  Ion Dorel Tănăsescu – primar; 

Se supune la vot ordinea de zi cu cele două suplimentări, aceasta fiind aprobată cu unanimitate de 

voturi (13) 

Se trece la punctul 1 de pe aceasta: Aprobarea procesuli verbal al ședinței anterioare. 

Nefiind discuții la acest punct, se supune la vot, fiind aprobat cu unanimitate de voturi pentru (13)  

Se trece la punctul 2 de pe ordine de zi:  PHCL nr. 08/17.01.2022 privind aprobarea  bugetului inițial al 

comunei  comunei Bughea de Jos, pentru anul 2022 –  Inițiator:  Ion Dorel Tănăsescu – primar; 

Acest punct de pe ordinea de zi este prezentat de primarul comunei, dl Ion Dorel Tănăsescu, în calitatea 

sa de inițiator, aducând explicațiile detaliate pe marginea acestuia. 

Dl primar subliniază faptul că în sumele prezentate nu sunt prevățuți banii alocați pentru școală, 

deoarece încă nu au venit sumele de la ISJ. Deasemenea dl primar mai adaugă faptul că s-a primit suma de 

250 000 lei de la Consiliul Județean pentru construirea școlii din Valea Măcelarului și 7000 pentru 

modernizare si amenajare spațiu public de recreere “teren sport” 

Dna consilier Maria Toader în calitate de director al Școlii gimnaziale Bughea de Jos, intervine 

spunând că situația cu sumele repartizate pentru școală este la nivel național deoarece s-a așteptat depunerea 

dosarelor pentru bursele școlare. 

Dl primar continuă prezentarea proiectului punctând faptul că de luni, 14 februarie 2022 se vor 

începe lucrările la Puntea Stoieni. 

din luna februarie.

03/09.02.2022



2 

 

Dl viceprimar intervine întrebând dacă cele două posturi care sunt vacante sunt prinse ca salarizare în 

buget. 

Dl primar răspunde că da, deoarece este urgent sa fie scoase la concurs, în mod deosebit cel de la 

achiziții publice. 

Dl consilier Mihai Enache intervine săpunând că vede în buget bani alocați pentru dansurile 

populare, dar activitatea acestui ansamblu nu s-a vazut niciunde. 

Dl primar răspunde că Ansamblul “Bughița” are activitate. În fiecare sâmbătă în intervalul orar         

1500 - 1700  se fac repetiții. Ansamblu a participat la emisiuni pe posturile naționale. Dacă nu au  fost 

spectacole aceasta nu este vina coregrafului sau dansatorilor, acest lucru nu a fost posibil din cauza 

pandemiei.  

Dl consilier Mihai Enache continuă subliniind faptul că la capitolul cultură comuna Bughea de Jos 

stă foarte prost. Deasemenea dl consilier subliniază că va face un program cultural pentru comună, deoarece 

cultura este esențială în dezvoltarea unei comunități. Dl consilier Mihai Enache mai adugă faptul că în 

comuna Bughea de Jos cultura este precum Cenușereasa. 

Dl consilier Bogdan Coman întreabă dacă în sumele prezentate sunt prinși și banii pentru 

decolmatarea albiei râurilor cu cei de la Apele Române. 

Dl primar răspunde că sunt prinși și acești bani și va vedea ce se va putea face pe viitor și la acest 

capitol. 

Dl primar mai adaugă faptul că vrea să prindă bani și pentru reabilitările școlilor din punctul Mlăci și 

Valea Măcelarului, aproximativ 20 000 lei pentru fiecare obiectiv. 

Dl consilier Bogdan Coman intervine spunând că această sumă este foarte mică adăugând faptul că 

podeaua este putrezită, că trebuie făcute reparații pe lângă cășurile de fum... 

Dl primar subliniază că se va face anul acesta ce se va putea urmând ca anul viitor să se continue 

reparațiile. 

Dl consilier Ion Vlădescu intervine întrebând dacă aceste clădiri sunt în patrimoniul comunei Bughea 

de Jos. 

Dl primar răspunde ca da, sunt în patrimoniul comunei Bughea de Jos 

Dl consiler Mihai Enache intervine întrebând cine este directorul Căminului cultural din comuna 

Bughea de Jos. 

Dl primar răspunde că legislația nu mai permite să avem director la Căminul cultural.. 

Dl consilier Bogdan Coman întreabă de ce în buget este trecut de doua ori “cheltuieli cu carborantul” 

Dl primar răspunde că o dată este pentru microbuzul școlii și cealaltă cheltuială este cu buldo-

excavatorul și autoutilitara. 

Dl consilier Ionuț Poștoacă prezintă propunerile Partidului Național Liberal Bughea de jos pentru 

investițiile din acest an. 
1. Reabilitare si modernizare cladire Dispensar Comunal prin anvelopare cladire si reparatii acoperis; 

2. Centrala termica si instalatie termica cladire Dispensar Comunal; 

3. Inlocuire conducta metalica aductiune apa potabila  in comuna Bughea de Jos; 

4. Introducere conducta principala de apa de la familia Fundatureanu Ion pana la familia Oprisoiu Vasile; 

5. Reabilitare cladire scoala Hulubesti; 

6. Reabilitare cladire scoala Mlaci; 

7. Asfaltare drumuri comunale de interes local: Brezoiului, Stadionului, Plaisor, Valea Calului, Piscul 

Calului, Zavoiului, Raului(fam. Fundatureanu Ion- fam. Oprisoiu Vasile); 

8. Infiintare si amenajare spatiu public de recreere-parc- in zona stadionului; 

9. Infiintare si amenajare spatiu public de recreere in punctul Brezoiu, Poiana; 

10. Infiintare si amenajare loc de joaca in catunul Valea Macelarului; 

11. Infiintare punct sanitar in catunul Valea Macelarului; 

12. Reparatii pod acces auto si pietonal familia Boboc Viorel; 

13. Reparatii canal colectare ape pluviale Valea Calului; 

14. Decolmatare si amenajare albie parau Valea Mare; 

15. Decolmatare parau Valea Caselor; 

16. Repararii mal stang(familia Albulet) si mal drept(familia Oprisoiu), aval-parau Valea Mare; 

17. Reabilitarea tuturor  santurilor comunale prin dalare si rigole acolo unde este cazul; 

18. Lucrari de trasare drumuri asfaltate, inclusiv trecerile de pietoni; 

19. Actiuni de ecologizare in toata comuna; 
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20.  Realizare si punere in aplicare Plan de actiune privind situatia cainilor fara stapan de pe raza localitatii. 

 

Dl consilier Ionuț Poștoacă detaliază ți sursele de finanțare care ar putea fi folosite pentru realuizarea acestor 

proiecte: 

1. Planul National de Redresare si Rezilienta- PNRR: 

- Componeta 5- Valul Renovarii, alocare 2.200 mil. euro(Ex: anvelopare cladiri publice,  etc); 

- Componenta 10- Fondul local, alocare 2.100 mil. Euro(Ex. Infrastructura locala, servicii sociale-inclusiv 

locuinte pentru persoane defavorizate din zone marginalizate-, servicii de sanatate, etc.) ; 

- Componenta 11- Turism si cultura(Ex. Trasee ciclo-turistice, finantare activitati culturale la nivel local); 

- Componenta 12 – Sanatate(reabilitari termice cladiri ce deservesc servicii publice-ex. dispensar); 

- Componenta 13 – Reforme sociale(ex. Sprijin pentru personae cu dizabilitati, grupuri defavorizate, copii, 

riscul de separare a copilului de familie); 

- Componenta 15- Educatie: 3.606 mil euro alocare(Ex.: crese, pregatire profesionala, eliminarea riscului de 

abandon scolar,granturi, microbuze verzi, dotari sali si laboratoare, etc). 

2. Progranul National de Dezvoltare Rurala- PNDR;(social, educatie, infrastructura, turism, cultura, 

sport, agricultura,etc); 

3. Programul Operațional Educație și Ocupare (POEO), cu un buget estimat de peste 5 mld. euro. 

Unul dintre obiectivele specifice programului, o reprezinta îmbunătățirea accesibilității, calității educației și 

îngrijirii copiilor preșcolari, inclusiv ale infrastructurii aferente, prevenirea abandonului școlar timpuriu, 

ameliorarea calității educației și formării profesionale, integrarea tinerilor pe piața muncii, dezvoltarea culturii 

antreprenoriale, sprijinirea antreprenoriatului și a economiei sociale sau creșterea participării la învățarea pe 

parcursul întregii vieți pentru asigurarea tranzițiilor pe piața muncii și a mobilității profesionale a angajaților. 

4. Programul Operațional Sănătate (POS), cu un buget de peste 4mld. euro, are ca obiectiv general 

îmbunătățirea accesibilității, eficacității, eficienței și rezilienței sistemului de sănătate, iar ca obiective 

specifice îmbunătățirea eficacității serviciilor medicale de urgență, creșterea accesului la servicii de 

asistență medicală primară. 

5. Programul Operaţional Incluziune și Demnitate Socială (POIDS) cu un buget estimat la  3,4 

miliarde euro pentru intervalul 2021-2027. 

 Măsurile prevăzute în POIDS urmăresc să răspundă nevoilor grupurilor vulnerabile din mediul rural, în principal, 

dar și din mediul urban, atât în ceea ce privește asigurarea accesului la servicii cât și prin implementarea unor 

măsuri care să sprijine în mod direct membrii grupurilor vulnerabile (vouchere, sprijin material, alimente, etc). 

Analiza datelor statistice a reliefat grupurile specifice aflate în situație de vulnerabilitate ridicată: copiii și tinerii, 

locuitorii din mediul rural, inclusiv romi, persoanele cu dizabilități, persoanele cu un nivel scăzut de școlaritate, 

familiile monoparentale care au copil/copii în întreținere, familiile cu mai multi copii șî persoanele vârstnice. 

6.  Fondul European Agricol pentru Dezvoltare Rurală (FEADR), cu un buget de peste 19 mld. euro. 

Sunt finantate actiuni privind dezvoltărea durabila, incluziune sociala, sanatate, clima, antreprenoriat, 

protectia mediului, turism, cultura, sport. 

Dl primar subliniază că și interesul domniei sale este ca această comună să arate frumos, dar investițiile 

trebuie prioritizate. 

Dl consilier Ionuț Poștoacă intervine spunând că vor fi finanțări pe partea de SVSU și poate reușinm să 

accesăm fonduri europene în acest sens. 

Deasemenea dl consilier Ionuț Poștoacă propune găsirea unei surse de finanțare și întocmirea unui 

proiect  pentru zona de intrare în comună, un proiect peisagistic. 

Dl consilier Mihai Enache intervine aducând din nou în discuție terenul de sport. 

Dl primar subliniază faptul că pentru terenul de sport s-au făcut multe investiții și se va mai încerca în 

perioada următoare să se mai facă reabilitări cu surse proprii. 

Dl viceprimar intervine spunând că în urma discuțiilor cu dl primar s-a decis ca acel teren să fie mărit și 

să se facă o împrejmuire cu plasă, urmând ca restul să se facă în perioada următoare, avându-se în vedere să 

se schimbe inclusiv băncile de rezervă. 

Nemaifiind discuții la acest punct, se supune la vot proiectul și cu unanimitate de voturi pentru (12),  dna 

consilier Maria Toader nu votează și nu participă la deliberări aflându-se într-un posibil conflict de interese 

este adoptată HCL nr.10/09.02.2022. 

Se trece la punctul 3 de pe ordine de zi:  PHCL nr.09/31.01.2022 privind aprobarea concesionării prin 

licitație publică a patru trupuri de pășune aparținând domeniului public al comunei Bughea de Jos, punctul 

Ureanca.–  Inițiator:  Ion Dorel Tănăsescu – primar; 
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Acest punct de pe ordinea de zi este prezentat de primarul comunei, dl Ion Dorel Tănăsescu, în 

calitate de inițiator, aducând explicațiile detaliate pe marginea acestuia. 

        Nefiind discuții la acest punct, se supune la vot proiectul de hotărâre și cu unanimitate de voturi 

pentru (13) este adoptată HCL nr.11/09.02.2022. 

Se trece la punctul 4 de pe ordine de zi:  PHCL nr. 10/31.01.2022 privind aprobarea planului de 

achiziții publice al comunei Bughea de Jos, pentru anul 2022  –  Inițiator:  Ion Dorel Tănăsescu – primar; 

Și acest punct de pe ordinea de zi este prezentat de primarul comunei, dl Ion Dorel Tănăsescu, în 

calitate de inițiator, aducând explicațiile detaliate pe marginea acestuia, adăugând că acest plan de achiziții 

publice se va completa pe parcursul anului cu investițiile care vor mai apărea. 

Nefiind discuții la acest punct, se supune la vot proiectul de hotărâre și cu unanimitate de voturi 

pentru (13) este adoptată HCL nr.12/09.02.2022. 

Se trece la punctul 5 de pe ordine de zi: PHCL nr. 11/31.01.2022 privind aprobarea Planului anual de 

acţiune de interes local pentru repartizarea orelor de muncă în cazul persoanelor care prestează acţiuni sau 

lucrări de interes local pe baza Legii nr. 416/2001 privind venitul minim garantat, cu modificările şi 

completările ulterioare, pentru anul 2022 –  Inițiator:  Ion Dorel Tănăsescu – primar; 

Dl consilier Ion Vlădescu intervine întrebând câte dosare sunt în plată la ajutorul social. 

Dl primar răspunde că sunt 104 dosare în plată, aproximativ 350 de persoane, dar o parte dintre 

dosare se vor suspenda pentru că sunt mulți care au plecat din țară la muncă. 

Dl consilier Coman Bogdan intervine întrebând câte persoane sunt apte de muncă. 

Dl primar răspunde că sunt 99 de persoane apte de muncă. 

Nemaifiind discuții la acest punct, se supune la vot proiectul de hotărâre și cu unanimitate de voturi 

pentru (13) este adoptată HCL nr.13/09.02.2022. 

Se trece la primul punct cu care a fost suplimentată ordinea de zi: PHCL nr.12 privind actualizarea 

cererii de finantare și a devizului general estimativ, aferente obiectivului “Înființare canalizare și stație de epurare 

a apelor uzate în comuna Bughea de Jos, județul Argeș”, în vederea finanțării prin Programul Național de 

Investitii „Anghel Saligny” –  Inițiator:  Ion Dorel Tănăsescu – primar; 

Proiectul este prezentat de primarul comunei, dl Ion Dorel Tănăsescu, în calitate de inițiator, aducând 

explicațiile detaliate pe marginea acestuia, adăugând că acest plan de achiziții publice se va completa pe 

parcursul anului cu investițiile care vor mai apărea. 

Nefiind discuții la acest punct, se supune la vot proiectul de hotărâre și cu unanimitate de voturi 

pentru (13) este adoptată HCL nr.14/09.02.2022. 

Se trece la al doilea  punct cu care a fost suplimentată ordinea de zi: PHCL nr.13 privind actualizarea 

cererii de finantare și a devizului general estimativ, aferente obiectivului “Asfaltare drumuri locale în comuna 

Bughea de Jos, județul Argeș”, în vederea finanțării  prin Programul Național de Investitii „Anghel Saligny”  –  

Inițiator:  Ion Dorel Tănăsescu – primar; 

Proiectul este prezentat de primarul comunei, dl Ion Dorel Tănăsescu, în calitate de inițiator, aducând 

explicațiile detaliate pe marginea acestuia, adăugând că acest plan de achiziții publice se va completa pe 

parcursul anului cu investițiile care vor mai apărea. 

Nefiind discuții la acest punct, se supune la vot proiectul de hotărâre și cu unanimitate de voturi 

pentru (13) este adoptată HCL nr.15/09.02.2022. 

Se trece la ultimul punct de peordine de zi: Alte probleme supuse atenției Consiliului Local 

Dl consilier Bogdan Coman aduce în atenția executivului faptul că a căzut un pom pe linia de curent 

care duce spre Bratia, mai exact lângă stadion. 

Deasemenea se mai punctează faptul că oglinda din Mlăci este spartă, aceasta trebuind înlocuită 

Dl primar promite că va remedia aceste probleme 

Nemaifiind alte discuţii şedința se încheie în jurul orei 1815 ,  pentru care am încheiat prezentul proces 

verbal. 

 

 

 

 Președinte de ședință                                     Secretar general 

        consilier local,              

            Victor Mihai Enache                                           Bianca State-Golumbeanu 




